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Jegyzőkönyv 

 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2009. november 25-én 
megtartott Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 
 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezető 
 Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
 
 Dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke  
 Kiss Gábor bizottsági tag  
 Pihurik Katalin bizottsági tag 
 Csatári Lajos bizottsági tag 
 Dékány József bizottsági tag 
 Erdeiné Mucsi Márta bizottsági külső tag, ÁMK intézményegység-vezető 
 Földi Zoltán  bizottsági külső tag 
 Lengyel Lászlóné bizottsági külső tag 
 
Meghívottak: 
 Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
 Somogyi Erzsébet ÁMK intézményegység-vezető 
 Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény intézményvezető 

 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Köszönti a 
bizottsági ülésen megjelenteket, külön köszönti Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgatót, 
Somogyi Erzsébet ÁMK intézményegység-vezetőt, valamint Burainé Murányi Magdolna 
Helytörténeti Gyűjtemény intézményvezetőjét, továbbá Pap Tibor polgármestert, Balogh 
Csilla jegyzőt, Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetőt, Szarka Andrea igazgatási 
irodavezetőt, valamint az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagjait. 
Az elnök megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több 
mint a fele megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévő tagjainak száma 8 fő. Távolmaradt 
Horváth László és Földesi Zoltán bizottsági tag. 
 

Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. Az ÁMK Ladányi Mihály Könyvtár Intézményegységének beszámolója a könyvtári 
szakmai tevékenységről. 
Előadó: Somogyi Erzsébet – intézményegység-vezető 

2. A 2010. évi városi ünnepség- és rendezvényterv megvitatása. 
Előadó: Erdeiné Mucsi Márta – intézményegység-vezető 
 

3. A 2010. évi költségvetés előzetes koncepciójának megtárgyalása. 
Előadó: Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető 
 

4. Bejelentések  
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Javasolja, hogy a napirendi pontokat megcserélve először a 2010. évi költségvetés előzetes 
koncepcióját tárgyalják meg a gazdálkodási irodavezető kérésére.  
Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására 
javaslata?  
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el.  
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 73/2009. (XI. 25.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága a 2009. november 25-én tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 

1. A 2010. évi költségvetés előzetes koncepciójának megtárgyalása. 
Előadó: Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető 

 
2. Az ÁMK Ladányi Mihály Könyvtár Intézményegységének 

beszámolója a könyvtári szakmai tevékenységről. 
Előadó: Somogyi Erzsébet – intézményegység-vezető 
 

3. A 2010. évi városi ünnepség- és rendezvényterv megvitatása. 
Előadó: Erdeiné Mucsi Márta – intézményegység-vezető 
 

4. Bejelentések  
 

 
1. napirend: A 2010. évi költségvetés előzetes koncepciójának megtárgyalása. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Az első napirendi 
pont a 2010. évi költségvetés előzetes koncepciójának megtárgyalása. 
Megkéri a gazdálkodási irodavezetőt, hogy röviden tájékoztassa a bizottság tagjait a 
költségvetés előzetes koncepciójáról. 
 
Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető: Köszönti a bizottság tagjait. Elmondja, 
hogy a 2010. évi költségvetési koncepcióhoz kapcsolódón be kell mutatni a ¾ éves teljesítést 
és a várható teljesülést, mivel a koncepció készítésénél alapul kell venni a ¾ éves költségvetés 
teljesülést. Az előterjesztésben részletesen leírta miből adódnak a számadatok, az eltérések 
indoklásra kerültek. A költségvetés ¾ éves teljesítése kapcsán ismertetett adatok már 
tényadatok. 
A 2010. évi költségvetési koncepcióval kapcsolatban elmondja, hogy a rendelkezésre álló 
információk szerint készítették el a tervezetet. Ahol tudták már a kihirdetett normatívák 
összegét, azokkal az adatokkal dolgoztak, de sok normatívának a fajlagos mutatóit még nem 
ismerik, ilyen esetekben a 2009. évi számadatokat vették alapul. Ez viszont sokban változhat, 
mivel hallható a médiából, hogy a 2010. évre kevesebb forrás fog jutni. Az elkészült 2010. évi 
előzetes költségvetési koncepció 261.049 e. Ft. hiányt mutat, ebből a működési hiány 47.587 
e. Ft., a fejlesztési célú hiány 213.462 e. Ft.  
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Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
gazdálkodási irodavezetőnek a tájékoztatót. 
Megadja a szót Polgármester Úr részére. 
 
Pap Tibor – polgármester: Látható a költségvetés ¾ éves teljesítése kapcsán, hogy nem lehet 
gondjuk, nagyjából terv szerint alakul a teljesítés. A fejlesztéseknél az időarányos teljesítést 
nem tudták hozni, mert az utolsó negyedévre áthúzódva, az elmúlt hetekben kerültek a 
fejlesztések befejezésre, és a végszámlák kifizetése, a pénzügyi elszámolások áthúzódtak az 
utolsó negyedévre. A támogatások leigénylése még most történik meg. Azokat a 
fejlesztéseket, melyeket előre nem finanszíroztak meg, annak forrására az önkormányzat 
átmenetileg még tartalékolt pénzeszközöket használta fel, illetve likviditási célú keretekből 
tudták kifizetni. A 2009. év végére látható adatok azt mutatják, hogy 2009-ben az egyensúly 
tartható, és remélik nem lesz rendkívüli helyzet. Úgy látja viszont a Polgármester, hogy a 
2010. év költségvetés szempontjából bizonytalanabb, mint bármikor 
A 2010. évi költségvetés elfogadásáig lesznek még teendők, de most már intézmény 
integráció, intézmény átadása más fenntartóhoz nem lehetséges, ezeket a lehetőségeket már 
meglépték. A polgármester kollegái nyilatkozatait hallja és olvassa, akik az önként vállalt 
feladataikat kénytelenek megszüntetni, mert nem tudják tovább miből megfinanszírozni 2010-
ben. Dévaványa Város Önkormányzat 2010. évi költségvetési koncepciója nem tartalmaz 
feladatcsökkenést, minden önként vállalt feladatot szeretnének továbbműködtetni. Ehhez 
működési hitelt kell felvenni, illetve a kötvényből származó forrásokat kell felhasználni. 
Működési hitelt eddig még szerencsére nem kellett igénybe venni, jó volna ha 2010-ben sem 
kellene felvenni. Ehhez vagy többletbevételt kell elérni, vagy kiadás megtakarítást kell 
eszközölni. Vagy feladatot kell elhagyni, vagy feladatot kell más módon megoldani, erre több 
ötlet is volt már, ilyen volt például a vállalkozásba adott óvoda felvetése, vagy esetleg a fürdő 
intézményként történő megszüntetése és más gazdasági formában történő üzemeltetése. Szó 
volt korábban arról is, hogy az önkormányzat a szolgáltatási, műszaki ellátás, karbantartás 
tevékenység végzésére közhasznú társaságot vagy Kft-t hoz létre, de valószínűleg akkor sem 
kerülne kevesebb költségbe ezen feladatok ellátása. Olyan megoldást kell találni, mellyel 
költségmegtakarítást lehet elérni. 
Arról is említést tesz a polgármester, hogy a TB-től finanszírozott ellátások átvizsgálása a 
Dél-alföldi régióban folyamatban van, az OEP is megszorításokat szeretne elérni. Ezért még 
nem tudják, hogy a fürdőben végzett egészségügyi szolgáltatások finanszírozása a jövőben 
hogyan alakul, ugyanis a szomszédos település, Gyomaendrőd a MEP-nek megküldte azon 
szándékát, hogy szívesen megoldaná a dévaványaiak ellátását is, a balneoterápai és 
fizioterápai kezeléseket felvállalnák. Ezért mi is jeleztük, hogy Dévaványán is megvan 
minden feltétel, miért kellene utaztatni a betegeket. Egyelőre még nincs az ügyben döntés. 
Jelenleg tanulmányi szerződéssel gyógytornász fog végezni az egyetemen, így még fejlesztést 
is szeretnének a gyógyászati szakrendelésen, továbbá a nőgyógyászati szakrendelés területén 
is szeretnének fejleszteni, kérdés, hogy sikerül-e megvalósítani. 
Felhívja a figyelmet arra is a polgármester, hogy a költségvetés előzetes koncepciója 261.049 
e. Ft. hiányt mutat, melyből 213.462 e. Ft. a fejlesztési hiány. Ennek forrását zömmel a 
kötvénykibocsátásból származó bevétel képezi, melyből csak 200 millió forint fordítható 
fejlesztési célra. Amennyiben a működési kiadás többletet nem tudják lejjebb faragni, akkor a 
fejlesztésre sem marad ekkora összeg, pedig vannak olyan plusz kiadások, melyeket még nem 
tartalmaz a költségvetés tervezet, nincs fedezete a koncepcióban. Vannak olyan pályázatok is, 
melyeknek beadása az elmúlt napokban történt meg, illetve olyan pályázatok, melyeket az 
elkövetkező időszakban szeretnének benyújtani.  
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Vannak sajnos olyan pályázatok, ahol plusz forrásokat kell biztosítani, melyeket a fejlesztési 
költségek számításánál nem vettek figyelembe, ilyenek pl. a pályázatíró cégek sikerdíjai. 
Ebből fejlesztési területen várhatók feszültségek. 
Ezért az a pénzügyi bizottság javaslata a testület felé, hogy a Költségvetési Egyeztetési 
Munkacsoport kezdje meg működését, amint a költségvetés adatai ismertek lesznek.  
A működés területén a koncepció nem tartalmazza a jogszabályváltozások miatt a 
juttatásokat, amelyek a korábbi években a költségvetés készítésekor már számításra kerültek, 
vagy a testület utólag döntött róla. A törvény egyedül a köztisztviselői körben adott 
kötelezettséget juttatásra (caffeteria rendszer), melyekből választhat a dolgozók. Ennek 
szabályzatát még ki kell dolgozni, illetve forrást kell hozzá rendelni. Olyan juttatásokat kell 
meghatározni, melyeknek adóvonzata a legkisebb, azt követően eldönti a dolgozó mit 
szeretne. 
Ennyit kívánt a Polgármester Úr elmondani a 2010. évi előzetes koncepcióval kapcsolatban. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
gazdálkodási irodavezetőnek és a polgármesternek a tájékoztatást. Megkérdezi a bizottság 
tagjait, hogy a 2010. évi költségvetés előzetes koncepciójával kapcsolatban van-e még 
valakinek kérdése, hozzászólása? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra a 2010. évi 
költségvetési koncepciót.  
Kéri, aki a koncepciót jóváhagyólag elfogadásra javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 74/2009. (XI. 25.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 2010. évi 
költségvetési koncepciót jóváhagyólag fogadja el. 
A Képviselő-testület bízza meg a hivatal gazdálkodási irodáját a 
költségvetési koncepció átdolgozásával, annak érdekében, hogy a januári 
testületi ülésen a 2010. évi költségvetés tervezete első olvasatban 
megtárgyalásra kerülhessen.  
Az egyensúly megteremtése érdekében rendelje el, hogy a Pénzügyi 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság kezdje meg vizsgálatát, 
illetve egyeztetéseket a kialakított ütemterv szerint.  
Az önkormányzat önként vállalt feladatainak felülvizsgálatára kerüljön sor, a 
lehetséges alternatívák feltárásával költségcsökkentés vagy bevétel növelés 
terén.   

 
 
2. napirend: az ÁMK Ladányi Mihály Könyvtár Intézményegységének beszámolója a 
könyvtári szakmai tevékenységről. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A második 
napirend az ÁMK Ladányi Mihály Könyvtár Intézményegységének beszámolója a könyvtári 
szakmai tevékenységről. 
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Megkéri Somogyi Erzsébetet az ÁMK intézményegység-vezetőjét, amennyiben a 
beszámolóhoz kiegészítése van, ismertesse. 
 
Somogyi Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Elmondja, hogy a beszámoló tartalmazza 
az intézmény munkáját, hogy átfogó képet lássanak a szakmai tevékenységükről, 
működésükről, a tárgyi és személyi feltételekről. A szakmai tevékenység kapcsán a könyvtári 
állomány is bemutatásra kerül, és fontosnak tartja kiemelni az állomány fejlesztési 
munkájukat. Tájékoztat a beszámolóban az intézmény által nyújtott szolgáltatásokról, illetve a 
rendezvényekről. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni az 
intézményegység-vezetőnek a beszámolót. 
Megadja a szót Pihurik Katalin bizottsági tag részére hozzászólásra. 
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Hozzászólásában 
elmondja, hogy a könyvtári beszámoló valóban tartalmas, lényegre törő. Két felvetése van az 
intézményegység-vezetőhöz. A könyvtári rendezvények kapcsán írják a beszámolóban, hogy 
megváltozott a könyvtári rendezvények jellege, háttérbe szorultak a neves irodalmárokat, 
előadóművészeket felvonultató író-olvasó találkozók. Véleménye szerint évente 1-2 
alkalommal ilyen találkozót érdemes volna megszervezni, korábban is látogatottak voltak. 
Tudja, hogy anyagilag is megterhelő az intézmény számára, gondolja ez az oka, de 
amennyiben lehetséges, ne maradjanak el ezek a találkozók. 
Másik felvetése a könyvtárban történő internetezéssel függ össze, nem internet ellenes, de 
véleménye szerint a 14 év alatti korosztálynak is biztosítani kell a lehetőséget a hagyományos 
olvasáshoz. A gyermekkönyvtárral együtt van az internet lehetőség. Tudja, hogy nagyon 
kevés a helyük, de bármikor megy a könyvtárba, mindig nagyon sok gyermek internetezik. 
A könyvtárban dolgozók munkáját ezúton megköszöni, kihangsúlyozza, hogy mindig nagyon 
segítőkészek, továbbra is szívesen fogja felkeresni az intézményt. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megadja a szót 
Somogyi Erzsébetnek, hogy a felvetésekre választ adhasson. 
 
Somogyi Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Az író-olvasó találkozó megrendezésének 
anyagi vonzata is jelentős, rendezvényeket pályázati lehetőségektől függően tudnak szervezni. 
Természetesen nem maradnak el az író-olvasó találkozók, ebben az évben is volt (Ladányi 
Mihály szoboravatón és nemrég Berecz András tartott író-olvasó találkozót), és igyekeznek 
minden évben legalább 2 előadást megszervezni a jövőben is. Januárban Magyari Barna is 
tartott előadást, ő ingyen vállalja ezeket a rendezvényeket.  
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Hangsúlyozza, tudja, 
hogy anyagi okok miatt kevesebb az író-olvasó találkozó, nem kritikának szánta.  
 
Pap Tibor – polgármester: Véleménye szerint a könyvtárlátogatóktól is érdeklődni lehet, 
kikkel szeretnének szívesesen találkozni, és a művészeknek is lehet érdeklődő levelet írni, 
mennyiért vállalnának egy-egy fellépést.  
 
Somogyi Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Sajnos a gyermekkönyvtárban kellett 
elhelyezni a számítógépeket helyhiány miatt, az internetezési lehetőséget másképp nem tudják 
megoldani. Igyekeznek a gyermekeknek és az internetezőknek biztosítani az igényeket, mára 
már kialakult egyfajta rend.  
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Az internetezők nem zavarják a gyermek és felnőtt olvasókat. A könyvtárban olvasók is 
többen vannak. Amikor sokan szeretnének internetezni, félóránkénti váltással engedik a 
gyermekeket, hogy mindenki sorra kerüljön. El kell mondani, hogy a könyvtárba internetezni 
járó gyermekek nagyrésze hátrányos helyzetű. Természetesen akinek azért van szüksége az 
internetre, mert fontos ügyet szeretne elintézni, vagy a munkájához, tanulmányához 
szükséges, elsőbbséget élvez.  
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Az internetező gyerekek 
is tudnak olvasni, egy-két könyvet a kezükbe vesznek addig, amíg várnak, hogy számítógép 
elé ülhessenek. Ez is jó dolog. 
 
Földi Zoltán – Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja: Jónak tartja a 
könyvtár szolgáltatásait, és véleménye szerint a jövőben a könyvtár szerepe meg fog erősödni 
a könyvkölcsönzés és az internethasználat tekintetében, a lakosok nehezebb anyagi helyzete 
miatt.  
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Megköszöni a könyvtári 
dolgozók színvonalas munkáját, bármikor megy a könyvtárba, mindig maximális szolgáltatást 
kap, udvariasak mindig a dolgozók.  
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Elmondja, hogy az 
idősebb korosztály internetnetes oktatásáról nagyon sok pozitívumot hallott. Kérdése, hogy 
kissé magasabb szintű internetoktatást felvállalnának-e a könyvtári dolgozók, mivel igény 
jelentkezik rá. Akár anyagi ellenszolgáltatást is fizetnének a magasabb szintű oktatásért, és 
így bevétele is lehet az intézménynek. 
 
Somogyi Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: A könyvtárban történő internetoktatásnak 
az volt a vonzereje, hogy ingyenesen oktattak, vagy minimális használati díjat kértek. A 
magasabb szintű oktatást nem szeretnék felvállalni, mivel egyik dolgozónak sincs meg a 
képesítése az oktatásra. Kissé haladóbb oktatást fel tudnak vállalni, ha van igény, a korábbi 
formában oktathatják az érdeklődőket.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kérdése, hogy 
mozgáskorlátozottak hogyan tudnak közlekedni a könyvtárban? 
 
Somogyi Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: A könyvtár épületébe 
mozgáskorlátozottak sajnos nem tudnak bejutni, de kiviszik az igényelt könyveket, és még 
házhozszállítást is vállalnak. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Véleménye szerint 
a számítógépes géppark bővítése is szükséges lenne a könyvtárban. 
 
Somogyi Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Tájékoztat arról, hogy pályáztak további 
számítógépekre, de még nem került elbírálásra a pályázat. A felnőtt könyvtárban szeretnének 
még számítógépeket elhelyezni, de kifejezetten azok részére, akik kutató munkára használnák. 
Sajnos szűkös a helyük, kinőtték a jelenlegi épületet. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Kérdése, hogy a 
helyi középiskolai tanulók is igénybe veszik-e a könyvtári szolgáltatást? Valószínűsíti, hogy a 
helyi buszpályaudvar használatbavétele után, még több diák látogatja majd a könyvtárat. 
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Somogyi Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: A középiskolás tanulók is látogatják a 
könyvtárat, a bejáró tanulók és a kollégista tanulók is. Továbbá vetélkedőkre is meghívást 
kapnak a középiskolai tanulók is, melyeken részt vesznek. Nem jelent gondot, ha több diák 
felkeresi a könyvtárat a jövőben, iskolai szünetekben is jöttek eddig is, illetve délután is 
gyakran jönnek. 
 
Csatári Lajos - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy a 
könyvtárlátogatók számát regisztrálják-e naponta? 
 
Somogyi Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Regisztrált könyvtárhasználók, akik a 
könyvtárba beiratkoztak, azok akik csak az internetet használják, nem mindegyik iratkozik be 
a könyvtárba. Előfordul olyan személy is, aki nyáron Dévaványán tartózkodik, és néha bejön 
a könyvtárba. Jelenleg 2039-en vannak azok, akik a könyvtárba beiratkoztak, de ennél többen 
is vannak, akik csak látogatók a könyvtárban. Statisztikát vezetnek a látogatókról.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a 
dévaványai könyvtár elismert, szakmailag nagyon jó a híre. 
 
Somogyi Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Köszöni az elismerést. Elmondja, hogy a 
legfőbb gond, hogy a jelenlegi könyvtár épületet már kinőtték. Az épület ennek ellenére 
nagyon alkalmas a könyvtári állomány elhelyezésére, a környékbeli nagyobb városok 
könyvtárához képest jobb a dévaványai könyvtár, akár az épület funkcióját, akár a központi 
elhelyezkedést tekintve.  
 
Pap Tibor – polgármester: Különösen jó volna, ha a tervek alapján az új gyermekkönyvtár és 
galéria, valamint a mozgáskorlátozottaknak kiszolgáló blokk is megvalósulhatna. Az elmúlt 
10 évben három pályázatot is benyújtottak, de sajnos nem sikerült támogatást szerezni a 
könyvtár bővítésére. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi a 
bizottság tagjait, hogy az ÁMK Ladányi Mihály Könyvtár Intézményegységének a könyvtári 
szakmai tevékenységről szóló beszámolóval kapcsolatban van-e valakinek további kérdése, 
hozzászólása? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra az ÁMK Ladányi 
Mihály Könyvtár Intézményegységének a könyvtári szakmai tevékenységről szóló 
beszámolót. 
Kéri, aki a beszámolót jóváhagyólag elfogadásra javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 75/2009. (XI. 25.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az ÁMK 
Ladányi Mihály Könyvtár Intézményegységének a könyvtári szakmai 
tevékenységről szóló beszámolóját jóváhagyólag fogadja el. 
Az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság az intézményegység 
dolgozóinak megköszöni a színvonalas szakmai munkáját. 
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Bejelentések. 
 
Pap Tibor – polgármester: Kéri, hogy a bejelentések között a „Varázskapu” projekt tervezetét 
tárgyalja meg a bizottság, amíg a műszaki irodavezető is jelent tud lenni az ülésen. 
Ismerteti, hogy a Képviselő-testület a 2009. november 3-án tartott rendkívüli ülésen a 
459/2009. (XI.3.) számú határozatával úgy döntött, hogy a „Varázskapu” projektben részt 
kíván venni, amelynek keretében lehetőség nyílik egy többcélú sportlétesítmény 
(multifunkcionális létesítmény) megvalósítására.  
A támogatási szerződéshez szükséges dokumentumok beszerzésre kerültek, viszont az 
Önkormányzati Minisztérium tájékoztatása szerint a rendszer nem teszi lehetővé kizárólag 
sportcélú épületegyüttes felépítését, hiszen a támogatási rendszer „közösségi tér”, valamint 
„kistérségi központ” jellegre jött létre. Az előterjesztésben felsorolásra kerültek azok a nem 
sportjellegű funkciók, melyek közül néhányat szükséges beemelni a projekt sikere érdekében. 
Így felvetődhet egy országos élelmiszer-hálózatot, hipermarketet érdekeltté tenni az épület 
megépítésével, és kiajánlásával, talán nagyobb lesz az érdeklődés iránta. 
Felsorolásra kerültek a lehetőségek, amelyek közül lehet választani. A bevásárló központ 
esetében egyeztetni szükséges mekkora alapterületű és milyen paraméterekkel rendelkező 
üzletet szeretnének, ezt követően meg lehetne versenyeztetni az élelmiszerláncokat, ki ajánl 
majd magasabb bérleti díjat. A jégpálya csak télen üzemelne. Az udvar központjában kiépített 
díszmedence vagy szökőkút kerülhet. Szakorvosi rendelőre is szükség lenne (nőgyógyász és 
szemész részéről lenne kereslet), illetve étterem, büfé, szálló. Lehetne klubhelyiségeket, 
rendezvényeknek helyiségeket kialakítani, valamint olyan termeket, ahol felnőttképzések, 
átképzések folyhatnának. A bevásárlóközpont mellet pedig kisebb üzlethelyiségek is 
lehetnének, véleménye szerint ezeket többen is bérelhetnék. Továbbá fodrászat, kozmetika, 
pedikűr is lehetséges. Lehetnek a kis üzletekben órás üzlet, cipész, kulcsmásoló, virágüzlet 
stb. Továbbá nagy területű parkolóra is szükség van. 
 
Kiss Gábor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Felveti, hogy a jégpálya 
ötlete nagyon jó, ki kellene használni, hogy a környéken nincs jégpálya, biztosan nagy igény 
jelentkezne rá, ezért jó volna, ha szezontól függetlenül állandóan működhetne a pálya. 
 
Pap Tibor – polgármester: A jégpálya üzemeltetése nagyon nagy költséget jelent, 
Jászberényben is megpróbálták, de nem volt akkora bevételük, hogy fenn tudják tartani.  
Tájékoztatja tovább a bizottság tagjait, hogy a projekt megvalósításához, a tervek készítéséhez 
az Educatio Bene Kft. az Önkormányzati Minisztériumtól az 5 millió forinton túl további 
1.250.000 Ft-ot igényelnek. Azt jelezték, hogy valószínűleg meg fogják kapni. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Véleménye szerint 
fogadják el a tervezetet, nagyon jó volna, ha mindez megvalósulhat a pályázat keretében. 
 
Dékány József - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy a 
multifunkcionális létesítmény épületét nem lehetne-e meleg vízzel megoldani. 
 
Pap Tibor – polgármester: Az épület fűtését a környékbeli melegvíz vételi forrásokkal 
akarják megoldani. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi a 
bizottság tagjait, van-e valakinek további kérdése, hozzászólása a „Varázskapu” projekttel 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
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Kéri, aki a „Varázskapu” projektbe való részvételt javasolja a testületnek, és a többcélú 
sportlétesítményt (multifunkcionális létesítményt) az ismertetett többletfunkciókkal 
együttesen javasolja megvalósítani, kéri az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
 76/2009. (XI. 25.) OKS. Biz. hat. 

 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 
„Varázskapu” projektbe vegyen részt. A többcélú sportlétesítményt 
(multifunkcionális létesítményt) az alábbi többletfunkciókkal együttesen 
javasolja megvalósítani:  

 Étterem,  
 Büfé, 
 Szálló,  
 Bevásárlóközpont,  
 Üzlethelyiségek, 
 Szolgáltató üzletek, 
 Szakorvosi rendelők, 
 Klubhelyiségek, 
 Jégpálya,  
 Szökőkút.  

A Képviselő-testület bízza meg a polgármestert, hogy az Önkormányzati 
Minisztériummal a „Varázskapu” projektben történő részvétel céljából az 
előkészítő feladatok ellátásához szükséges pénzügyi támogatás biztosítása 
érdekében a Támogatási Szerződést aláírja.  

 
 
 
3. napirend: A 2010. évi városi ünnepség- és rendezvényterv megvitatása. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a harmadik 
napirendi pontra, amely a 2010. évi városi ünnepség- és rendezvényterv megvitatása. 
Megadja a szót Erdeiné Mucsi Márta ÁMK intézményegység-vezető részére, az ünnepség- és 
rendezvénytervért felelősnek, hogy tájékoztassa a programokról a bizottság tagjait. 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a 2010. évi városi ünnepség- és 
rendezvényterv összeállítása előtt megkereste az intézményeket, civil szervezetek, 
egyházakat, hogy a jövő évi tervezett programjaikat küldjék meg részére, és a városi 
programok közé bekerültek azok, amelyek a lakosokat is érintő. Külön szerepelnek az elmúlt 
évek terveitől eltérően az intézményi és a civil szervezetek rendezvényei, így talán 
átláthatóbb. Természetesen ezek csak tervezett programok, ezért több helyen csak a hónapok 
vannak időpontként feltüntetve, mivel még a pontos napok változhatnak. Felhívja a figyelmet, 
hogy a költségvetés tervezése során szokta a testület meghatározni az éves költségvetési 
keretet a rendezvényekre.  
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Ezért jelzi már a bizottsági ülésen, és a testületi ülésen is, hogy változni fognak a 
jogszabályok, és nagyon szigorúan veszik majd a jogdíj fizetést. Például az önkormányzat 
által rendezett pedagógus napon, köztisztviselők napján, szociális munka napján, 
egészségügyi munka napján stb. és hasonló rendezvényeken, ahol zene felcsendül (és 
nemcsak élő zene) jogdíjat kell fizetni. A művészeti iskolásoknak is van táncvizsgájuk, ahol 
szintén zenék hangoznak el. Ezeket a rendezvényeket nyilvánosnak veszik, mert közönség is 
van, és fizetni kell a jogvédő irodának. A 70 éven túl keletkezett zenék már nem lesznek 
jogdíjasok, de a többiért sajnos fizetni kell. Ezért a rendezvényeken magasabb költségekre 
kell számítani. Az intézmény költségvetését is befolyásolni fogja ez a rendelkezés, hiszen 
társastánc vizsgán nem lehet 70 évvel ezelőtti zeneszámokat leadni. A civil szervezetek is 
sokszor tartanak különféle rendezvényt a művelődési házban, ahol szintén van zenei 
szolgáltatás, illetve vannak olyan események, amikor a művészeti iskola tanulói lépnek fel. A 
jövőben a jogdíjak költségeit a programokba bele kell építeni. Néhány ezer forint összegű 
tételtől egészen 30-40 ezer forint összegig kell számítani a jogdíjakra.  
Minden rendezvényt jelezniük kell, és egy-egy rendezvényen az összes zeneszámot le kell 
jelenteniük a jogvédő iroda felé. Akkor is el kell küldeni a jelentést, ha nem csendül fel 
jogdíjas zeneszám. Folyamatosan figyelni fogják a meghirdetett rendezvényeket.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A képviselő-
testület felé jelezni fogják, hogy a költségvetés tervezésekor néhány százezer forint 
keretösszeget építsenek be a rendezvények jogdíjainak költségére is. 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: Az előterjesztés 3. oldalán kitért arra, hogy a rendezvények felelős 
vendéglátóját pályázat útján választja ki majd a testület, amennyiben a korábbi évekhez 
hasonlóan most is jóvá hagyja ezt a megoldást a testület. Van olyan vállalkozó, aki már 
kérdezte hogyan fog történni a vendéglátói szolgáltatás, kiírásra kerül-e pályázat 2010. évre. 
 
Csatári Lajos - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy nem volna-e 
célszerűbb a városnapi rendezvény áthelyezése egy héttel későbbi időpontra, hogy a 
Körösladányi Napok programjaival ne ütközzön? 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: Elmondja, hogy 2010. július 2. hétvégéjén a Dobfesztivál kerül 
megrendezésre, így a városnapi rendezvény áthelyezése ütközne azzal a programmal. 
Korábban volt amikor június utolsó hétvégéjére tették át a városnapot, de az sem volt jó a 
lakosok számára anyagi okokból. Jelzi, hogy az idei évi városnapon sem volt kevesebb 
látogató attól, hogy Körösladányban is akkor tartották a rendezvényt. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi a 
bizottság tagjait, van-e valakinek további kérdése, hozzászólása a 2010. évi városi ünnepség-
és rendezvénytervvel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, aki a 2010. évi városi ünnepség- és rendezvénytervet 
elfogadásra javasolja a testületnek, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 7 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
 77/2009. (XI. 25.) OKS. Biz. hat. 

 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy Dévaványa 
város 2010. évi rendezvénytervét a mellékelt tervezet szerint fogadja el. 

 
(A 2010. évi városi rendezvényterv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 
4. napirend: Bejelentések. 
 
 
Nácsa László (Szeghalom, Bartók B. u. 10. sz.) kérelme Sárréti tej” című megjelenő 
könyvének támogatására. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti a 
következő kérelmet, melyet Nácsa László (Szeghalom, Bartók B. u. 10. sz.) nyújtott be.  
Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy Nácsa László azzal a kérelemmel kereste meg a 
Képviselő-testületet, hogy a megjelenő könyvéhez támogatást kérjen. A gazdálkodási 
irodavezető tájékoztatása szerint a támogatás csak úgy lehetséges, ha bizonyos példányszám 
megvásárlásáról döntenek. A könyv ára várhatóan 2.200 Ft/db.  
Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő 
Bizottság 20 db. vásárlását javasolja a testületnek. 
Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólása a kérelemmel 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek, hogy Nácsa László „Sárréti tej” 
című megjelenő könyvéből 20 db-ot vásároljanak. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
 78/2009. (XI. 25.) OKS. Biz. hat. 

 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek, hogy Nácsa 
László megjelentetni kívánt könyvéből, melynek címe „SÁRRÉTI TEJ” – 20 
db. példányt vásároljon meg.  
A Képviselő-testület a könyvbeszerzés fedezetét, amely 44.000, - Ft., melyet 
az önkormányzat 2010. évi költségvetésében a dologi kiadások terhére 
biztosítja.  
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Hátrányos Helyzetű Tanulók Arany János Tehetséggondozó Programjában való 
részvétel 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti, hogy az 
igazgatási irodavezető előterjesztésében tájékoztat a Hátrányos Helyzetű Tanulók Arany 
János Tehetséggondozó Programjában való részvételről. Az Oktatási és Kulturális 
Minisztérium a 2009/2010. tanév rendjéről szóló 24/2009. (V. 25.) OKM rendelet alapján 
pályázatot hirdet a helyi (települési és megyei) önkormányzatok és kisebbségi 
önkormányzatok számára a településükön, elsősorban kistelepülésen, tanyán vagy nagyobb 
település külterületén, leromlott lakóterületein lakóhellyel, ennek hiányában tartózkodási 
hellyel rendelkező, tehetséges, nyolcadik évfolyamos tanulóinak a Hátrányos Helyzetű 
Tanulók Arany János Tehetséggondozó Programjában való részvételére. 
Az irodavezető részletesen leírta melyek a feltételek, kik jelentkezhetnek a pályázaton és 
melyek a feltételek. A Képviselő-testület elviekben segítené a pályázókat, költséget nem fog 
jelenteni az önkormányzatnak. 
 
Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e valakinek kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, aki javasolja a testületnek a programban való részvételt 
ezzel segítve a hátrányos helyzetű, tehetséges diákok továbbtanulását, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 8 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 79/2009. (XI. 25.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottsága javasolja a testületnek az alábbi 
határozat meghozatalát: 
 
Dévaványa város település Önkormányzati/Kisebbségi Önkormányzati 
Képviselő-testületének  …………/2009. (XI. 26.) Kt. számú határozata: 
Dévaványa város település Önkormányzatának/Kisebbségi 
Önkormányzatának Képviselő-testülete benyújtja pályázatát a Hátrányos 
Helyzetű Tanulók Arany János Tehetséggondozó Programjában való 
részvételre.  
Támogatja, hogy Kovács Ferenc nyolcadik évfolyamos tanuló (anyja neve: 
Kitajka Éva) Dévaványa város település képviseletében részt vegyen a 
Hátrányos Helyzetű Tanulók Arany János Tehetséggondozó Programjában. 
 
Az önkormányzat /kisebbségi önkormányzat csak elviekben támogatja a 
tanulókat, anyagi támogatást nem tud nyújtani nekik. ** 
 
Felkéri a Polgármestert, hogy a pályázatot a határozattal együtt határidőre a 
tanuló által az első helyen kiválasztott középiskola részére küldje meg. 
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Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megkérdezi, van-e 
még valakinek kérdése, bejelentése? 
Megállapítja, hogy bejelentés nincs. 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1625 órakor bezárja. 
 
 

Kelt: mint az első oldalon 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 ________________________ 
 Dr. Ágoston Sándor  
 bizottság elnöke 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
 
 
 
 
 


	Jegyzőkönyv
	 H a t á r o z a t
	 H a t á r o z a t
	 H a t á r o z a t
	 H a t á r o z a t
	 H a t á r o z a t
	 H a t á r o z a t
	 H a t á r o z a t


